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Vážení spoluobčané,
v souvislosti s úmrtím pana místostarosty a ředitele naší školy pana Mgr. Pavla Lokaje se 

vyrojilo mnoho dohadů a spekulací, jak to nyní bude dále. První otázka byla zodpovězena na 
zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice dne 9. 9. 2015, kde byla místostarostkou obce jedno-
hlasně zvolena Ing. Alena Janošová. Ta také převzala v plném rozsahu kompetence místostarosty 
– oblasti školství, kultury a sociálních věcí. Určitě se však nestala zároveň ředitelkou školy. Naši 
školu v současné době řídí statutární zástupce ředitele Mgr. Karel Moric a o novém řediteli roz-
hodne řádný konkurz. Zájemců o pozici ředitele školy se jistě najde více, výsledky skutečně nelze 
předjímat. Předpokládám však, že jméno nového ředitele bude známo nejpozději koncem října.

Zároveň si dovolím i touto cestou poblahopřát Ing. Aleně Janošové k jejímu zvolení do 
funkce místostarostky obce. Jsem přesvědčen, že to byla volba výborná a těším se na spolupráci.

Ve čtvrtek se 3. 9. 2015 náš kostel sv. Mikuláše opět rozezněl hudbou a zpěvem. V rámci 
Svatováclavského hudebního festivalu zde proběhl koncert Českého filharmonického sboru 
Brno pod vedením sbormistra Petra Fialy a za doprovodu varhaníka Martina Kubíčka. Musím 
říci, že kdo tento koncert nenavštívil, velmi zaváhal. Podle mne se jednalo o jeden z nejlepších 
uměleckých zážitků posledních let a závěrečné ovace téměř plného kostela byly důkazem, že 
jsem tento pocit neměl pouze já. Málokdo však ví, že zejména varhanní část koncertu byla 
ještě dva dny před jeho konáním ohrožena. Dřevěné části varhan totiž vlivem dlouhotrvající-
ho tepla a sucha seschly a dokonce bylo nutno některé píšťaly zcela odpojit. Naštěstí i počasí 
tentokrát před koncertem „zmoudřelo“ a varhany se podařilo opět naladit. Skutečně smekám 
před výkonem všech, kteří se na přípravě i průběhu koncertu podíleli a umožnili nám zažít 
v Ludgeřovicích další nevšední hudební zážitek.

Několik občanů se mne v poslední době také ptalo na opravu krajské silnice v úseku od AM 
Café přes Petřkovice. Zde se situace trochu komplikovala v Petřkovicích, kdy dodavatel stavby 
čekal na dokončení chodníků podél komunikace, což způsobilo posunutí termínu opravy. Od 
konce září však toužebně očekávané práce konečně začaly. V současné době budou opravy 
probíhat při částečné uzavírce. Při pokládce finální asfaltové vrstvy však musíme všichni počí-
tat s plnou uzavírkou komunikace po úsecích. Veškeré práce by měly být ukončeny do konce 
října. Prosím tedy všechny občany o trpělivost. Všichni víme, že dokončení oprav na průtahu 
Ludgeřovicemi a Petřkovicemi je nutné. Myslím, že pár týdnů tolerance a dopravního omeze-
ní všem řidičům nově opravená cesta bez překopů určitě vynahradí.

Mgr. Daniel Havlík
starosta obce 

Slovo starosty

Zastupitelstvo obce
Z 5. zasedání zastupitelstva obce 

Zasedání zastupitelstva se konalo 9. září 2015 v sále Obecního domu. Přítomno bylo 13 
zastupitelů, jejich jednání sledovalo asi 20 občanů obce. Jednání bylo zahájeno minutou ticha 
za zesnulého zastupitele, místostarosty obce Mgr. Pavla Lokaje.



10 / 2015 LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ

3

Podle výsledků loňských voleb byla prvním náhradníkem na kandidátní listině Nezávislí – 
občané pro Ludgeřovice Ing. Alena Janošová, která jako nová členka zastupitelstva složila slib. 
Následně ji členové zastupitelstva zvolili místostarostkou naší obce a tím i členkou Rady obce.

Z některých bodů programu zasedání:
–  Zastupitelstvo projednalo a schválilo další pokračování kroků směřujících k budování  části 

centra obce na Menšíkové louce.
–  Zastupitelstvo projednalo a schválilo mechanismus prodeje pozemků pro výstavbu rodin-

ných domků v lokalitě u rybníků.

V závěrečné diskuzi přítomní občané hovořili zejména o velkém rozsahu nebezpečného 
překračování povolené rychlosti aut v ulicích Vrablovecká a Hlučínská. Starosta obce sdělil, 
že se připravuje dohoda o spolupráci s městskou policií Hlučín, její strážníci pak budou také 
u nás kontrolovat dodržování předepsané rychlosti na silnicích.

AV.

Výtah z Usnesení z 5. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice 
(dále ZO), konaného dne 09. 09. 2015 v Obecním domě v Ludgeřovicích

ZO schválilo•	  program zasedání, který předložil starosta obce, a rozhodlo, že o každém 
bodu programu se bude hlasovat samostatně a veřejně.

Slib člena ZO složila Ing.  Alena Janošová.

ZO vzalo na vědomí•	  platnost zápisu ze zasedání ZO č. 4, konaného dne 10. 06. 2015.
ZO schválilo•	  zprávu tajemníka OÚ o kontrole plnění usnesení zastupitelstva obce č. 21 a 4
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ZO zvolilo•	  v souladu s ustanovením § 84 odst. 2, písm. m) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení) do funkce místostarostky obce Ing. Alenu Janošovou.
ZO schválilo•	  rozpočtové opatření č. 4 v rozpočtu obce na r. 2015 ve znění předloženého 
návrhu.
ZO rozhodlo•	  o odměně nově zvolené neuvolněné místostarostky obce.
ZO rozhodlo•	  o darování pozemku parc.č. 178/8 – ostatní plocha, ostatní komunikace 
o výměře 8 m2.
ZO rozhodlo•	  o prodeji pozemku parc.č. 1175/5 – orná půda v k.ú. Ludgeřovice o výměře 
184 m2 za cenu stanovenou znaleckým posudkem, tj. za 5 746,- Kč, ke které budou při-
počteny náklady za vypracování znaleckého posudku k určení ceny pozemku tj. 500,- Kč. 
Prodejní cena celkem činí 6 246,- Kč.
ZO rozhodlo•	  o uzavření „Smlouvy o zřízení věcného práva stavby a smlouvy o smlou-
vě budoucí o koupi pozemků“ mezi obcí Ludgeřovice („budoucí prodávající“ nebo „Vlast-
ník“) a obchodní společností HRUŠKA, spol. s r.o. se sídlem Ostrava – Martinov, Na 
Hrázi 3228/2 („budoucí kupující“ nebo „Stavebník“), a to ve znění předloženého návrhu.
ZO schválilo•	  mechanismus prodeje těchto 36 pozemků v lokalitě u rybníků:
 parc.č. 3088/2, travní porost o výměře 2 082 m2, parc.č. 3088/3, orná půda o výměře 1 033 m2, 
parc.č. 3088/12, orná půda o výměře 1 024 m2, parc.č. 3088/13, orná půda o výměře 990 m2, 
parc.č. 3088/14, orná půda o výměře 961 m2, parc.č. 3088/15, orná půda o výměře 956 m2, 
parc.č. 3088/16, orná půda o výměře 950 m2, parc.č. 3088/17, orná půda o výměře 941 m2, 
parc.č. 3088/18, orná půda o výměře 936 m2, parc.č. 3088/19, orná půda o výměře 933 m2, 
parc.č. 3088/20, orná půda o výměře 1 226 m2, parc.č. 3088/21, orná půda o výměře 797 m2, 
parc.č. 3088/22, orná půda o výměře 881 m2, parc.č. 3088/23, orná půda o výměře 948 m2, 
parc.č. 3088/24, orná půda o výměře 947 m2, parc.č. 3088/25, orná půda o výměře 945 m2, 
parc.č. 3088/26, orná půda o výměře 947 m2, parc.č. 3088/27, orná půda o výměře 948 m2, 
parc.č. 3088/28, orná půda o výměře 946 m2, parc.č. 3088/29, orná půda o výměře 1 011 m2, 
parc.č. 3088/30, orná půda o výměře 1 035 m2, parc.č. 3088/31, orná půda o výměře 1 033 m2, 
parc.č. 3088/32, orná půda o výměře 1 034 m2, parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 1 032 m2, 
parc.č. 3088/34, orná půda o výměře 993 m2, parc.č. 3088/35, orná půda o výměře 988 m2, 
parc.č. 3088/33, orná půda o výměře 988 m2, parc.č. 3088/37, orná půda o výměře 988 m2, 
parc.č. 3088/38, orná půda o výměře 969 m2, parc.č. 3088/39, orná půda o výměře 923 m2, 
parc.č. 3088/40, orná půda o výměře 924 m2, parc.č. 3088/41, orná půda o výměře 924 m2, 
parc.č. 3088/42, orná půda o výměře 923 m2, parc.č. 3088/43, orná půda o výměře 923 m2, 
parc.č. 3088/44, orná půda o výměře 841 m2, parc.č. 3088/45, orná půda o výměře 805 m2, 
a to ve znění předloženého návrhu.
ZO vzalo na vědomí•	  zprávu starosty o průběhu jednání 5. zasedání ZO Ludgeřovice.

Kultura
OBECní KnIHOVnA LUDGEŘOVICE
Slavnostní pasování malých čtenářů v knihovně

Také i v tomto školním roce přijali naše pozvání do knihovny žáci druhých tříd ZŠ. V pátek 
11. září 2015 v 9 hod přišly děti v doprovodu paní učitelky Mgr. Aleny Rajnochové a Mgr. 
Marie Schmidtové a pasování mohlo začít.
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Děti přivítala „Královna Pohádka“ a ihned se malým kouzlem přenesly do Království po-
hádek a zazněla slavnostní znělka. „Královna Pohádka“ přivolala rytíře Knihomola a ten se 
ujal pasování. Děti si šuškaly, že je to pan starosta. Všichni budoucí malí čtenáři museli přečíst 
jednu větu a pak složili slavnostní „Slib rytíře řádu čtenářského“. Poté museli pokleknout 
a rytíř Knihomol je pasoval mečem na čtenáře. Některé děti se opravdového meče bály, ale 
nakonec všechny odvahu našly. Odvaha se dětem vyplatila a každý začínající čtenář obdržel 
pohádkovou knihu a pamětní Pasovací listinu. Nakonec ještě společné foto a ujištění dětí, že 
se rozhodně do knihovny vrátí.

Jana Baránková, knihovnice 
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Svatováclavský hudební festival
3. září se v našem kostele uskutečnil již XII. ročník Svatováclavského hudebního festivalu. 

Účinkovali: Český filharmonický sbor Brno se sbormistrem Petrem Fialou, na varhany hrál 
Martin Jakubíček. Na programu byly skladby Antona Brucknera (1824 – 1896) a Johanna Se-
bastiana Bacha (1685 – 1750). Český filharmonický sbor, založený v roce 1990, patří k nejužší 
světové špičce, pravidelně hostuje na všech prestižních evropských festivalech. Jeho zaklada-
telem, sbormistrem a ředitelem je Petr Fiala (1943). Martin Jakubíček (1965) je vyhledávanou 
osobností současné hudební scény. Například koncertuje na cembalo, varhany, kladívkový kla-
vír, je uměleckým vedoucím renomovaných komorních seskupení, doprovází pěvecké sbory, 
pravidelně koncertuje v celé řadě evropských zemí, spolupracuje s rozhlasem a televizí.

Záštitu nad koncertem převzal starosta obce Mgr. Daniel Havlík. Návštěvníků přišlo hod-
ně, koncert měl velký úspěch, přinesl krásný hudební zážitek.

AV.

Kalendář akcí
03. 10. 2015 Kambodža – beseda (Hostinec na Vrablovci)
08. 10. 2015  Beseda obecní knihovny s cestovateli Monikou a Jiřím Vackovými – Velká 

trojka Karibiku – Jamajka, Kuba, Dominikánská republika – pro žáky ZŠ 
(jídelna ZŠ)
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ČČK VRABLOVEC Vás srdečně zve 
na přednášku s fotoprezentací

s Romanem Wewiorkou a Tomášem Galusem
na téma

Kambodža
perla jihovýchodní Asie

putování po tajemných chrámech Angkoru,
návštěva muzea genocidy Rudých Khmerů,
tropické ostrovy a jejich nekonečné pláže.

Akce se uskuteční v prostorách Hostince Na Vrablovci
dne 3. 10. 2015 v 17 hodin. Vstupné je dobrovolné.

10. 10. 2015 Drakiáda (chata u 4. rybníku)
17. 10. 2015 Vítání občánků (obřadní síň Obecního úřadu Ludgeřovice)
22. 10. 2015  Beseda obecní knihovny s dětskou spisovatelkou Lenkou Rožnovskou pro 

1. třídy (knihovna)

03. 11.2015 Seminář Dýchejme čistý vzduch (sál Obecního domu)
04. 11. 2015 Beseda obecní knihovny – Rakovina a záření kolem nás (knihovna)
05. 11. 2015  Beseda obecní knihovny s dětským spisovatelem Janem Opatřilem – Kap-

řík Metlík – pro žáky ZŠ (knihovna)
07. 11. 2015 Exhibice ve vzpírání (Hostinec na Vrablovci)
14. – 15. 11. 2015  Výstava barevných a postavových kanárů a exotů (chovatelský areál Ludge-

řovice)
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Obecní knihovna Ludgeřovice Vás srdečně zve na přednášku
Ing. Pavla Kavříka 

Rakovina a záření kolem nás
ve středu 4. listopadu 2015 v 17 hod.

Dozvíte se:
•  co jsou to geopatogenní zóny
•  co je to technické záření
•  jak to vše negativně působí na naše zdraví
•  proč v současné době narůstají počty různých nemocí
•  odpovědi na všechny vaše otázky

Základní a mateřská škola
Zahájení nového školního roku

Za horkého slunečného dne se 1. září ve vestibulu sešli v 8 hodin žáci a jejich učitelé, aby 
slavnostně zahájili školní rok. Byla tu i řada rodičů žáků a čestní hosté. Slavnost byla zahájena 
minutou ticha za zesnulého ředitele školy Mgr. Pavla Lokaje. Pak ke všem přítomným po-
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stupně promluvili zástupce ředitele školy Mgr. Karel Moric, starosta obce Ludgeřovice Mgr. 
Daniel Havlík, ludgeřovický farář Mgr. Václav Koloničný a předseda SRPDŠ Ing. Pavel Bo-
rek. Všichni přáli žákům i jejich rodičům úspěšný školní rok v naší krásné, moderně vybavené 
škole. Žáci měli pro přítomné připraven program. Nakonec si třídní učitelé postupně odvedli 
své žáky do tříd.

V 9 hodin přišli do školy se svými rodiči ti nejmladší, zapsaní do 1. třídy, aby školní docház-
ku zahájili slavnostním pasováním na prvňáčky. Promluvili k nim čestní hosté a pak je žáci 
vyšších tříd potěšili veselým povídáním a každého velkou šerpou pasovali na prvňáčka. Paní 
učitelky dvou letošních prvních tříd si pak odvedli své prvňáčky do tříd, kde se všichni prvně 
posadili do školních lavic a uslyšeli první slova od své paní učitelky. Z povzdáli vše sledovali 
dojatí rodiče. Byla to moc pěkná slavnost.

AV.
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Edison 2015
V týdnu od 14. do 18. září již tradičně v rámci multikulturní výchovy na naší škole pro-

běhl projekt Edison. Tento rok se v Ludgeřovicích sešli studenti z opravdu exotických zemí 
–  Brazílie, Kolumbie, Pákistánu, Thajska, Řecka, Albánie, Rumunska a Gruzie. Přinesli s se-
bou energii přátelství a také úžasnou toleranci vůči rozdílným náboženstvím i kulturám. Ve 
svých prezentacích, které tentokráte mohla shlédnout i veřejnost, nám s hrdostí představili své 
země a angličtina se opět motivačně stala spojujícím prvkem mezi jednotlivými národnostmi. 
Věříme, že tento projekt má na naší škole již své stálé místo a je v mnoha ohledech velmi 
významný. POWER IS IN UNITY!

Naše velké poděkování patří hostitelským rodinám Adámkových, Glacových, Kajzarových, 
Kramných, Liškových a Musálkových, ale také všem učitelům a zaměstnancům školy za pod-
poru tohoto projektu. DĚKUJEME!

Mgr. Lucie Fojtíková
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Akce EDISOn v naší škole
Ludgeřovická základní škola se již třetím rokem účastní mezinárodní akce EDISON. Le-

tos do naší obce přijelo na čtyřdenní stáž 8 studentů z osmi zemí, kteří se ve vstupní hale školy 
představili učitelům i žákům.

AV. – text
Ing. Marie Plačková – foto
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Soutěž ve sběru žaludů a kaštanů
V letošním školním roce opět proběhne na naší škole 

v měsíci září a říjnu soutěž ve sběru žaludů a kaštanů. Prosí-
me všechny žáky, ale také rodiče, aby se zapojili do této sou-
těže, pomůžeme tím naší přírodě. Žaludy a kaštany (nutné 
– žaludy zvlášť, kaštany zvlášť) budeme vybírat a vážit v prostorách dílen ZŠ Ludgeřovice od 
pátku 2. 10. 2015 a pak každý pátek v měsíci říjnu v době od 7:00 do 8:00 hod.

Soutěž ve sběru papíru
V říjnu proběhne na Základní škole v Ludgeřovicích sběr starého pa-

píru. Bude se sbírat papír (časopisy, letáky, noviny – nemusí být tříděný, 
ale nutné svázat). Letos opět nebudeme brát lepenku.

Sběr proběhne v úterý 20. 10. 2015 od 12:00 – 16:00 hod. a ve středu 21. 10. 2015 od 7:00 
– 8:00 hod. Prosíme všechny občany, aby se i oni aktivně zúčastnili této akce. Svázaný starý 
papír se bude vybírat a vážit v prostorách dílen naší školy.

Těšíme se na Vaši spolupráci.    
ZŠ a MŠ Ludgeřovice 

Zájmová sdružení
Loučení s létem

Klub důchodců Ludgeřovice se už tradičně loučil s létem uspořádáním letní slavnosti v are-
álu moštárny v ulici U Statku. Letos to bylo 21. srpna. Počasí bylo horké letní, návštěvníků 
přišlo hodně, všichni se dobře bavili. Připraveno bylo bohaté občerstvení. Pilně se také tanco-
valo. Společnost se rozcházela až po setmění. Akce se opravdu vydařila.
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AV.

Letní kino na hřišti
Už tradičně v srpnu organizuje ludgeřovický Klub turistů na hřišti TJ po setmění promítání za-

jímavého filmu. Letos to bylo 21. srpna. Promítal se známý film Obecná škola z dílny otce a syna 
Svěrákových. Počasí bylo pěkné, diváků přiměřeně. Nechyběla možnost zajímavého občerstvení.

AV.
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Z činnosti Klubu důchodců Vrablovec

Hlučínský krmáš na Vrablovci 
Vzhledem k tomu, že členy klubu jsou 

kromě vrabloveckých i občané Hlučí-
na – Rovnin, slaví se zde tradičně krmáše 
dva. Na ten Hlučínský vždy zvou i hosty 
z radnice města Hlučína, ti také rádi při-
jdou. Letos 2. září to byli starosta města 
Mgr. Pavel Paschek, místostarostka Blan-
ka Kotrlová a koordinátorka Komunit-
ního plánování Hlučínska Ing. Tereza 
Kubinová. Jako vždy přišel i starosta Ludge-
řovic Mgr. Daniel Havlík, tentokrát pro 
naléhavé pracovní povinnosti se dostavil 
později.

Byl to veselý krmáš se svépomocí připravenou bohatou krmášovou hostinou. Po krátkých 
proslovech hostů začali hrát vrablovečtí harmonikáři, gratulovalo se těm, kteří se narodili 
v září, fotografovalo se, zpívalo, prostě bylo veselo. 

AV.

Poznávací zájezd do Zlína
8. září Klub důchodců Vrablovec pořádal zájezd do Zlína. Navštívili jsme obuvnické muze-

um, kde jsou soustředěny kolekce obuvi ze všech kontinentů světa. Viděli jsme videoprojekci 
o Baťovi, dále pak výstavu našich cestovatelů Miroslava Zikmunda a Jiřího Hanzelky, která 
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obsahovala fotografie, filmy, korespon-
denci z jejich cest po Evropě, Asii, Af-
rice, Jižní a Severní Americe.

Poté jsme přešli do zlínského mra-
kodrapu. Budova má 17 pater a je 77,5 
m vysoká, svého času byla nejvyšší 
v Československu. V ní byl v roce 1936 
– 1938 postaven klimatizovaný výtah 
zařízený jako kancelář, odkud Baťa 
řídil firmu. Vyjeli jsme tímto výtahem 
s průvodkyní až na střechu mrakodra-
pu, odkud byl nádherný výhled na celý 
Zlín. Zde nás průvodkyně seznámila s historií „Baťova Zlína“.

Na zpáteční cestě jsme navštívili cukrárnu zámecké čokoládovny ve Vizovicích, kde jsme si 
pochutnali na vynikajících specialitách z čokolády.

Zájezd se nám vydařil.

Soutěž O zlatý koláč 2015
Dne 12. září  ve 14 hodin v rámci vel-

kohoštických dožínek 2015 a XX. Vý-
stavy hroznů Slezska uspořádala místní 
akční skupina Hlučínsko v zámku Velké 
Hoštice IV. ročník soutěže „O ZLATÝ 
KOLÁČ 2015“. Náš klub důchodců 
Vrablovec také přihlásil do této soutěže 
2 naše členky – paní Růženu Poštul-
kovou a paní Annemarii Břemkovou. 
Koláče od všech týmů byly výborné. 
Zvítězil tým domácích. Náš tým bylo 
podpořit 15 našich členů.

Eva Vojevodová, předsedkyně 
KD Vrablovec
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noční výcvik na požáry dopravních prostředků
Jednotka 18. září absolvovala své první noční školení. Bylo zaměřeno na taktiku nasazení JSDH 
v noci.

K výcviku hasiči opět vy-
užili tzv. „Dolní oblast Vít-
kovic“. Celkem se podařilo 
zajistit tři auto vraky nepo-
jízdných vozidel, určených 
k likvidaci. Zásah bylo také 
nutné konzultovat s dotče-
nými osobami. Papírová vál-
ka byla úspěšná a mohlo se 
přikročit k samotné realizaci 
výcviku. Ten byl naplánován 
na páteční večer.

Po sedmé hodině večerní 
odjela obě vozidla směrem na Ostravu. Ve výcvikové oblasti nejdříve ohlásila svou přítomnost. 
Poté bylo přikročeno k plnění zásahu dle pokynů taktického cvičení. Před samotnými vzoro-
vými simulacemi požáru nejdříve hasiči zopakovali taktiku při podobném zásahu. Je opravdu 
mnoho okolností, které zasahující nemohou opomenout. Je třeba zkontrolovat osoby, zranění, 
náklad (nebezpečné látky), vlastní pohon vozidla (CNG, LPG), zajistit auto samotné, okolí 
i bezpečnost vlastní. Po zopakování pak hasiči přistoupili ke třem modelovým situacím.

Nejdříve se jednalo o požár vozidla v plném rozsahu, kdy k zahoření došlo v zadní části 
vozidla. Zásah bylo vždy nutné provádět v dýchacím přístroji. Na místo dorazila naše cisterna, 
netrvalo dlouho a zle vyhlížející situace byla zklidněna proudem vody. Záhy byl automobil 
uhašen. Po každém simulovaném pokusu následoval opět pohovor vedoucího cvičení se za-
sahující posádkou. Hasiči se v jednotlivých činnostech střídali tak, aby si všichni osahali co 
nejvíce činností.
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Ve druhém pokusu byl na řadě náš dopravní automobil. Vzhledem k jeho schopnostem 
bylo přikročeno pouze k zahoření motorové části vozidla. Hasicí zařízení se s tímto požárem 
vypořádalo velice rychle. Cisterna mezitím připravila jistící pěnotvorný proud, pro zopakování.

Třetí pokus už probíhal částečně za deště. Po úspěšném nasazení se tentokrát vyzkoušely 
krajní možnosti nasazení dopravního automobilu Ford místo naší cisterny. Hasiči zkoušeli, 
jak rozsáhlý požár lze s tímto vybavením zvládnout. Cisterna Tatra samozřejmě natáhla jistící 
proud vody, ovšem s pokynem až do poslední možné chvíle nezasahovat. Malé hasicí zařízení 
Fordu však po počátečním neúspěchu hořící automobil uhasilo. S odpovídající taktikou, za 
užití pěny. Byl tak stanoven postup pro další případné zásahy, kdy by se Ford dostal na místo 
dříve než cisterna.

Cvičení bylo hodnoceno členy JSDH velice kladně. Ti jako jedni z mála měli možnost vy-
zkoušet si cvičně takovýto reálný pokus. Velice se osvědčil teleskopický světelný stožár Fordu, 
který místo zásahu ihned nasvětlil a který na Tatře chybí. K rychlejšímu zásahu také přispěla 
integrace dýchací přístrojů do sedadel Fordu, kdy má hasič již za jízdy k zásahu možnost svůj 
dýchací přístroj připravit k použití. Třetím poznatkem byly výborné svítící „puky“, které na 
vozovce vytváří body upozorňující na překážky v provozu a zlepšují bezpečnost všech zasahu-
jících i zachraňovaných.

Jedinou závadou bylo těsnění na proudnici, které již pro své stáří muselo být vyměněno. 
Proudnice byla částečně neprůchodná. Výcvikem tak byla závada odstraněna. Nenastalo tak 
selhání při reálné situaci. I v tomto směru je tedy výcvik pro jednotku přínosem.

Na zbrojnici se hasiči vrátili okolo jedenácté hodiny večerní. Po úklidu se rozešli do svých 
domovů.

Ing. David Lange, JSDH Ludgeřovice

Zajímavosti
Boží muka

Dne 12. září 2015 pro-
běhlo vysvěcení božích muk 
mezi Malánkami a Vrablov-
cem. Spolek Malánky v čele 
s panem Cyrusem se postaral 
o „znovuzrození“ božích muk. 
O původní dřevěná boží muka 
se starala rodina Fajkusových 
a Robenkových z Vrablovce, 
ale vlivem času, povětrnost-
ních podmínek a vandalů byla 
již ve velmi špatném stavu. 
Nová boží muka byla finan-
cována spolkem Malánky. Do 
střechy nových božích muk 
byly uloženy kovové mince, Původní dřevěná boží muka Nová boží muka



LUDGEŘOVICKÝ ZPRAVODAJ 10 / 2015

20

kopie papírových bankovek, historie Malánek, informace o spolku Malánky, počet obyvatel 
a osídlených domů, podrobný popis znaku a vlajky spolku Malánky, poslední výtisk Hlučín-
ských novin a krátká informace o dnešní době. Vedle božích muk byl zasazen strom lípy jako 
symbol českého státu, lavička k odpočinku, modlitbě či rozjímání a také je zde zasazena jabloň 
jako symbol spolku Malánky.

Soška Panny Marie v nových božích mukách byla nalezena v místním lese, respektive její 
části, které byly slepeny a soška opravena.

Spolek se postaral o výjimečnou slavnost, na kterou byli přizváni hlučínský starosta Mgr. 
Pavel Paschek, hlučínský farář Martin Šmíd, schola z Vřesiny, hudba pana Ondruše a také oby-
vatelé Malánek, Bobrovníků, Vrablovce a dalších okolních vesnic. Při této příležitosti byl také 
vysvěcen slavnostní prapor spolku Malánky. Prapor financovali manželé Kovářovi z Malánek.

Počasí přálo, nálada byla skvělá. Paní Cyrusová napekla s děvčaty velmi chutné koláče, 
k tomu se podávala výborná káva nebo minerálka. Prostě vše, co k takové slávě patří.

Irena Tkacziková

Z obecní kroniky za rok 1960
Pokračování seriálu doslovných přepisů z kroniky obce Ludgeřovice (šikmým písmem) 

s doplněním stručných komentářů, případně dochovaných fotografií a dokumentů z příslušné 
doby (v samotné obecní kronice fotografie nebyly). Od roku 1960 začal obecní kroniku kroni-
kář, učitel Bedřich Pytlík vylepšovat budovatelskými kresbami, jak to bylo v těch dobách pod 
vedením KSČ obvyklé. Těch kreseb je v kronice řada, vybral jsem jen některé. Snad je kreslil 
sám, snad byl autorem někdo ze žáků nebo učitelů školy.

Pro celý náš stát byl uplynulý rok dobrým rokem. Dokončili jsme druhou pětiletku a její úspěšné 
výsledky byly významným přínosem v mírovém soutěžení dvou společenských systémů, naším pří-
nosem ke zvýšení převahy tábora socialismu a míru. Nejtypičtějším rysem právě uplynulého roku je 
skutečnost, že světová socialistická soustava se stává rozhodujícím činitelem, který určuje vývoj me-
zinárodních událostí. Existence světové socialistické soustavy dává jasnou perspektivu všem ujařme-
ným národům, jejichž osvobozenecký boj den ze dne sílí a blíží se den neodvratného rozpadu imperi-
alistické koloniální soustavy. Jen v průběhu minulého roku vzniklo na africkém kontinentě sedmnáct 
nových států. Jejich hlas zanesl nový vzduch i do sídla Organizace spojených národů. Minulosti patří 
všednost jejích zasedání, která se stávají vážným místem střetnutí sil míru a války. Ukázalo to již 
XV. zasedání Valného shromáždění OSN, na jehož denní pořad se dík iniciativě Sovětského svazu 
dostaly na pořad tak důležité otázky, jako je všeobecné a úplné odzbrojení, likvidace kolonialismu 
a reorganizace orgánů OSN. Odhaleny byly pravé záměry imperialismu.

Další významnou událostí, která připoutala na sebe pozornost celé světové veřejnosti, byla po-
rada komunistických a dělnických stran v Moskvě, z níž vzešly dva nesmírně důležité dokumenty: 
Prohlášení a výzva k národům celého světa. První dokument je výrazem jednoty a semknutosti re-
volučního dělnického hnutí na celém světě. Druhý jasně ukazuje, že válka není nevyhnutelná, neboť 
síly míru mají převahu nad silami války.

Uplynulý rok jak z vnitropolitického, tak i z mezinárodního hlediska byl významným rokem i pro 
naši republiku. Přijetím socialistické ústavy jsme se stali druhým socialistickým státem světa. Váha 
i mezinárodní autorita ČSSR dále vzrostly. Přispěl k tomu významnou měrou i aktivní podíl naší 
delegace na XI. zasedání Valného shromáždění OSN i naše stále se rozšiřující mezinárodní styky. 
Základem našeho mezinárodního postavení je však zejména naše prosperující situace, stále se rozví-
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jející národní hospodářství a úspěchy, kterých jsme dosáhli při výstavbě socialismu za posledních 15 
let. Příklad naší republiky ukázal, že socialismus ve vyspělé průmyslové zemi může býti vybudován 
v době vskutku historicky krátké. Dvouletka a dvě pětiletky jsou mezníky naší cesty k socialismu.

Stojíme dnes na prahu prvního roku třetí pětiletky, začínáme uskutečňovat veliký program bu-
dování rozvinuté socialistické společnosti. Díváme se kupředu na naše úkoly a vidíme zářivé per-
spektivy radostnějšího a bohatšího života pro všechny. Jejich dosažení bude vyžadovat ještě mnohého 
úsilí a překonání mnoha obtíží a překážek. Avšak k jejich uskutečnění přistupujeme s bohatými zku-
šenostmi minulých let. Čekají nás nemalé úkoly. Máme radostný pocit, že kola našeho hospodářství 
stále lépe do sebe zapadají na větší záběr, který znamená rozkvět socialistické republiky. Čím rychleji 
budeme stavět nové elektrárny, válcovny, chemická zařízení, zvyšovat výrobu a produktivitu práce, 
tím síla našeho státu bude větší, staneme se ještě přitažlivějším vzorem při výstavbě socialismu.

Po celá padesátá a v první polovině let šedesátých minulého století začínal každý projev 
vyšších vedoucích a každý trochu významnější dokument podobně jako tato kronika, tj. pa-
sáží o aktuálních výsledcích a úspěších při budování socialismu v našem státě, o válečnických 
choutkách imperialistů a o mírových snahách tábora socialismu. Až do roku 1956 nesměla 
chybět pasáž o tom, že za vše dobré vděčíme velkému Stalinovi. V podobném duchu byl obsah 
všech tehdy vycházejících deníků v čele s Rudým právem. Výsledkem bylo, že z novin lidé 
četli jen poslední stranu věnovanou sportu, jinak se tisk používal jen jako balicí papír nebo 
náhražka nedostatkového toaletního papíru.

Volby do národních výborů.
V neděli 12. června přistoupili všichni naši občané starší osmnácti let k volebním urnám, aby 

zvolili své zástupce do Národního shromáždění a do národních výborů. Volby probíhaly důstojně 
a manifestačně a kandidáti Národní fronty dostali přes 99 % všech odevzdaných hlasů.

V naší obci byli zvoleni tito kandidáti do Místního národního výboru:

 1. Kocurová Anna, člen JZD 18. Dr. Růžička Josef, státní zaměstnanec
 2. Holain Alfons, horník v.v. 19. Dvorský Erich, dělník
 3. Klučka František, horník v.v. 20. Holeš Gerhard, úředník
 4. Kučerová Marie, v domácnosti 21. Dinter Andělín, dělník
 5. Košáková Anna, v domácnosti 22. Jasanský Josef, dělník
 6. Chyba Milan, dělník 23. Važík Bedřich, ved. prodejny Pramen
 7. Havlová Božena, učitelka v.v. 24. Novák Reinhold, dělník
 8. Grucman František, horník 25. Wiesnerová Marie, učitelka
 9. Florek František, zámečník 26. Janík Jan, řed. školy
10. Stuchlík Konrád, krejčí 27. Kučera Josef, úředník
11. Gvoždíková Marta, učitelka 28. Cigán Karel, tesař 
12. Mušálek Osvald, zámečník 29. Závodný Zdeněk, zámečník
13. Vjačka Pavel, zámečník 30. Guřanová Lucie, v domácnosti
14. Lampa Jan, jeřábník 31. Drobík František, důchodce
15. Petrusek Viktor, důchodce 32. Bartusek František, slevač
16. Košáková Ludmila, dělnice 33. Čujek Erich, dělník
17. Boček Alois, horník 34. Tač Alois, horník v.v.
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Na prvním zasedání MNV byly zvoleny příslušné komise, členové rady MNV, náměstek předsedy 
a předseda MNV.
1.  Komise zemědělská: Předseda Drobík František, tajemník Smetana Josef, členové: Kocurová 

Anna, Košáková Anna, Pavlík František, Furt Jan, Baránková Markéta, Lasáková Helga.
2.  Komise školská a kulturní: Předseda Havlová Božena, tajemník Wiesnerová Marie, členové: 

Kučerová Marie, Mušálek Osvald, Cigán Karel, Slivka Karel, Bunček Evald.
3.  Komise pro ochranu veřejného pořádku: Předseda Holeš Gerhard, tajemník Brnovjak Josef, členo-

vé: Bartusek František, Holain Alfons, Teichmann Karel, Vjačka Jiří.
4.  Komise pro výstavbu: Předseda Dvorský Erich, tajemník Baránek Josef, členové: Čujek Erich, 

Dinter Andělín, Beinhauer Jiří, Dudek Leo, Ing. Závadský Dalibor.
5.  Komise pro místní hospodářství: Předseda Vjačka Pavel, tajemník Stuchlík Konrád, členové: Lampa 

Jan, Jasanský Josef, Závodný Zdeněk, Hošek Jan, Sukeník Karel, Plačková Marie, Pudich Vilém.
6.  Komise sociálně zdravotní: Předseda Tač Alois, tajemník Gvoždíková Marta, členové: Guřanová 

Lucie, Košáková Ludmila, Zegzulka Mikuláš, Vlková Zdeňka, Lasáková Irena.
7.  Komise plánovací: Předseda Janík Jan, tajemník Havlová Božena, členové: Dvorský Erich, Hav-

lová Božena, Vjačka Pavel, Chyba Milan, Dr. Růžička Josef, Florek František, Kučera Josef.
8.  Komise f inanční: Předseda Grucman František, tajemník Novák Reinhold, členové: Boček Alois, 

Petrusek Viktor, Novák Josef, Dinter Josef.
Do rady MNV byli zvoleni: s. Drobík František, s. Havlová Božena, s. Holeš Gerhard, s. Dvorský 
Erich, s. Vjačka Pavel, s. Tač Alois, s. Janík Jan, s. Grucman František, s. Chyba Milan, s. Florek 
František, Dr. Růžička Josef. Předsedou zvolen s. Milan Chyba, dosavadní předseda, jeho náměst-
kem s. Jan Janík. 

Problémy kultury v naší obci
Naše obec měla koncem roku 4594 obyvatel. Většina obyvatel pracuje v ostravských dolech a hu-

tích, elektrárnách, plynárnách, také v distribuci a administrativě. Tramvajové spojení umožňuje 
rychlý styk s Ostravou a po asfaltu silnic proudí čilý ruch. Máme v obci osmiletku, národní školu, dvě 
mateřské školy, lidovou knihovnu, kino, kulturní dům aj.

Na první pohled by se tedy zdálo, že obec je vyspělá a kulturní činnost bohatá a pestrá. Blízkost 
průmyslového velkoměsta však přináší různé vlivy, ať kladné nebo záporné, pro kulturní činnost 
v obci. Kulturní pracovníci pak musí přemáhat zvláštní potíže, které v obcích menších a od průmys-
lových středisek vzdálenějších, existují jen v malém měřítku.

Průmyslové závody v obci přímo nejsou. Je tu sklad Chemy, velmi dobře si vedou místní provo-
zovny, které zaměstnávají 51 osob, převážně důchodců. K provozovnám patří pískovna, cemen-
tárna, kovo dílna, svařovna, truhlárna a další služby. V průmyslu pracuje 1761 osob a stejný počet 
denně dojíždí do práce. Zbytek obyvatelstva pracuje doma, početní jsou horničtí a jiní důchodci, ženy 
v domácnosti a školou povinná mládež. JZD má celkem 70 členů s průměrným věkem 49 let, stabi-
lizuje se a potřebuje pomoc občanů.

Cesta do práce do středu Ostravy trvá průměrně 30 minut, do Vítkovic 45 minut. Dělník z Vít-
kovických železáren prosedí denně v tramvaji 90 minut, týdně 9 hodin, za měsíc 36 hodin. To je 
povážlivé číslo! Přesto tramvajové spojení je velikou výhodou a umožňuje ve 24 minutových inter-
valech přímé spojení s kulturními středisky v Ostravě (ve špičce v intervalech 12 minutových).

Okolnosti, které jsem právě uvedl, mají veliký vliv na kulturní život v obci. Veliká zaměstnanost 
žen podstatně zvyšuje životní úroveň v rodinách. Vyrostly desítky rodinných domků, stovky byly 
opraveny a přestaveny. Každého večera se rozžehnou obrazovky 554 televizorů – a to už je úroveň 
– 8 obyvatel připadá na jeden televizor, o 1352 radiových přijímačích nemluvě.
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Obec je velmi protáhlá a nemá přirozeného centra. Obecní cesty jsou částečně upravené, po deštích 
některé rozbahněné, veřejné osvětlení také pokulhává za požadavky doby. A tak se také u nás vytváří 
pro budující společnost málo žádoucí typ lidí – vyznavačů „papučové“ kultury. Tito lidé vidí jen sebe, 
své pohodlí, často přehlíží potřeby života v obci, stávají se pohodlnými kulturními konzumenty.

Místní kino je navštěvováno průměrně. Potřebuje lepší vybavení, adaptaci promítací kabiny, 
zvuková aparatura nemůže soutěžit s moderními přístroji premiérových kin v Ostravě. Veliké pře-
suny obyvatelstva za prací do Ostravy, vedou také k návštěvě nejnovějších f ilmů a tím samozřejmě 
k menšímu zájmu o místní kino.

Podobná situace je v divadle. 165 pravidelných předplatitelů v profesionálních divadlech ve všed-
ních dnech a další desítky o nedělích, vidí hodnotné a dobře inscenované hry. Odtud pramení i vyšší 
nároky na ochotnické divadlo, které v obci je, a které vytvořilo za 6 let své činnosti hezkou řádku 
dobrých představení. Jen v loňském roce to bylo Zlaté kapradí od mladého ostravského autora Sta-
nislava Sohra, Dámy a husaři (předvedeny na Hradci u Opavy v Krajském osvětovém středisku), 
veselohra Sto dukátů za Juana. Dále divadelníci pomáhali při nácviku žákům osmiletky i v různých 
složkách národní fronty. Ochotnická představení jsou dobře navštěvována, snad také díky osobní 
agitaci divadelníků a dobré propagaci.

Knihovna je celkem dobře umístěna a potřebuje ještě čítárnu, která by sloužila k oddechu dospělých 
i mládeže. Provoz v knihovně je uspokojivý.

Tělocvičnu postrádá obec úplně. Situace se však zlepší, protože v tomto roce započne výstavba 
nové osmiletky, kde bude moderní tělocvična.

Jaké jsou nejlepší perspektivy, které zlepší kulturní život v obci?
Osvětová práce se zaměří více než kdy předtím k zemědělské otázce. Budou organizovány zá-

jezdy do vzorných JZD a proveden důsledný nábor do Družstevní školy práce. Budou ve větší míře 
rozšiřovány okresní noviny Nové Opavsko.

Lidová knihovna musí sehrát významnou roli na poli výchovy uměním, protože literatura je 
jedním ze základů umělecké a kulturní výchovy. Knihovník bude sledovat pozorně veškeré politické, 
hospodářské a kulturní dění, pružně a aktivně zajišťovat potřebnou literaturu ve svém knižním 
fondu. Také budou prováděny výstavky reprodukcí významných malířů. Knihovna provede pro-
pagaci zemědělské literatury, bude operativně s okresní lidovou knihovnou zajišťovat nejnovější 
žádanou literaturu, rozšiřovat tisk a získávat studijní materiál pro Rok stranického školení.
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Osvětová beseda ukáže ve spolupráci s pionýrskou organizací naší mládeže památná místa naší 
minulosti. Budou navštívena místa připomínající boj naší dělnické třídy proti kapitalistům. Počí-
naje rokem 1961 budou v místním kině pořádány besedy s pamětníky těžkých bojů naší strany na 
Hlučínsku a Ostravsku.

Ochotnické divadlo se zaměří na bohatší výběr her pro mládež. Budou hledány nové cesty k před-
vádění malých jevištních forem, k obnovení estrádní skupiny a volbě her se současnou tematikou.

Bude dokončena adaptace požární zbrojnice s klubovnou, upravuje se hřiště místní jednoty, které 
se již nyní může pochlubit zděnou a krytou tribunou pro diváky.

ČSM bude provádět kursy moderního tance a vychovávat mládež k řádnému společenskému vy-
stupování.

Rozvine se opět činnost loutkového divadla, jen co se najde místnost pro stálé umístění divadélka.
Každá ze složek NF má veliké úkoly, aby plán dokončení kulturní revoluce byl v příštích letech 

splněn. Před radou NV, výborem VO KSČ a všemi složkami NF stojí zodpovědná práce. Je nutno 
všechny akce řádně koordinovat a pak se bude práce jistě dařit.

Zemědělská otázka
Počátkem roku přišli do našeho JZD odborníci, kteří po reorganizaci byli uvolněni. Předsedou 

se stal s. Jaromír Zahrádka, novým agronomem s. Tomek František, účetním s. Hladík. Měli se 
stát oporou kolísajícího družstva, ale bohužel, nestalo se tak. Přestože MNV, výbor VO KSČ a jím 
pověřený s. Dr. Růžička, pravidelně projednávali situaci v družstvu, hospodaření se nezlepšilo. Pří-
čin neúspěchu bylo několik. Prověrka hospodaření, provedená vedoucím kontrolního odboru ONV 
s. Sobotíkem, ve spolupráci s ekonomem pro JZD s. Fickem a dalšími odborníky ve dnech 7. – 18. 
listopadu, ukázala četné nedostatky v organizaci a řízení družstva.

Jaké nedostatky v organizaci a řízení byly zjištěny? Byly zjištěny vážné nedostatky v řízení 
a organizaci, které jsou v rozporu se stanovami a domácím pracovním řádem. Šlo hlavně o pracovní 
nekázeň, jejímž důsledkem byly černé formanky u Leonarda Lišky, Valtra Návrata, Aloise Lasáka. 
Tato pracovní nekázeň, jakož i pracovní nekázeň dalších družstevníků např. Galdy, ošetřovatelek 
dojnic a jiných, hluboce poškozovala družstvo. Představenstvo nedělalo s podobnými jevy žádné kon-
krétní závěry. Vedení JZD se nezabývalo žádnými rozpory hospodaření a situací v družstvu, neboť 
jinak by nemohlo dojít k celé řadě nesprávných informací rady MNV a výboru VO KSČ. Bylo zjiště-
no, že politicko-organizační opatření k plánům sezonních prací bylo nekonkrétní, nebylo používáno 
k řízení, bylo vypracováno jen formálně.

Nedostatky v zajišťování rostlinné výroby:
V družstvu zůstalo přes upozornění MNV asi 6 ha vůbec neobděláno, ačkoliv nebyla zajištěna 

krmivová základna. Na podzim 1959 nebyla provedena podmítka až na 3 ha po řepce, pro strništní 
směsku a 10 ha pro cukrovku. Nebylo zoráno 12 ha půdy, což se projevilo nízkými hektarovými 
výnosy v důsledku velkého zaplevelení! Při prohlídce zasetých ozimů zjištěno, že příprava půdy 
na 11 ha pro ozimou pšenici je provedena velmi špatně. Na povrchu byla spousta nezarovnaných, 
neusmýkaných brázd, výmolů, jam, které znesnadnily vzcházení obilí a sklizeň stroji. Z toho vy-
plývá, že práce nebyla řádně převzata a že agronom neprováděl kontrolu práce. Práci prováděli 
traktoristé Cahel a Blaštík. Výdej umělých hnojiv nebyl usměrňován. Výdejky vystavoval skladník 
sám, nebylo přehledu kolik, v jakém složení a poměru byla hnojiva spotřebována. Na podzim 1959, 
ani v roce 1960, nebyla půda před setím hnojena. Na jaře byla uvláčena jen polovina plochy bram-
bor, brambory projety 1 až 2 x, 4 ha vůbec neobdělány. Cibule na výměře půl ha se tak zaplevelila, 
že musela býti zaorána. Podobných příkladů bylo ještě více. Příčiny těchto nedostatků nutno hledat 
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jak v nekázni družstevníků, tak v organizaci práce. Odpovědni jsou agronom, předseda i ostatní 
funkcionáři družstva.

Nedostatky v zajišťování živočišné výroby:
Největší nedostatky byly v krmné technice. U hovězího dobytka nebylo krmivo váženo a nebylo 

dbáno vhodné skladby krmiv. U krav nebylo používáno metod zlepšujících užitkovost. Krávy nebyly 
ustaveny do skupin podle užitkovosti a krmeny paušálně jen 2 x denně. Pastvy bylo využito částeč-
ně jen u mladého dobytka. Výroba mléka zdaleka neodpovídala možnostem, průměrně se odvádělo 
1100 litrů na krávu a rok. Přírůstky vepřů velmi kolísavé, na jednu nosnici průměrná snůška 52 
kusů za rok. Dávky jádrových krmiv ke konci roku velmi nedostačující, v průměru 11 dkg na kus 
a den (hl. vadná skladba krmiv). Příčiny těchto a dalších nedostatků vyplynuly z nedisciplinovanosti 
družstevníků, nedostatečné zootechnické práce a řídící činnosti v živočišné výrobě. Odpovídá celé 
představenstvo.

Nedostatky v účetní a prvotní evidenci:
Byla vedena jen stará účetní evidence, kde není zapojena tvorba a rozdělování veškerých příjmů 

do organické účetní soustavy. Prvotní evidenci nebyla věnována patřičná pozornost. Ve skladní evi-
denci nebylo např. účtováno do listopadu o sklizni minulého roku (srpen – list.). Značné nedostatky 
zjištěny v evidenci zvířat, kde nebyl běžný stav co do počtu kusů a váhové změny byly provedeny 
pouze u prasat ve výkrmu do 30. června 1960. Další nedostatky zjištěny při kontrole zápisů o chovu 
drůbeže. Při rozpisu a zúčtování za celý rok bylo zjištěno, že schází 1292 kusů drůbeže (slepic a ku-
řat) a 389 kachen. Žádné doklady, co se stalo se scházející drůbeží, nebyly předloženy. Drůbežářka 
nosila vejce bez evidence domů. Příčina těchto závad spočívala v tom, že účetní neprováděl měsíčně 
zúčtování jednotlivých úseků výroby a nezajišťoval organizaci prvotní evidence tak, aby tato slou-
žila svému účelu.

Celkové hospodaření skončilo deficitem, nedostávaly se ani peníze k vyplácení záloh na pracovní 
jednotky.

Hlavní příčiny tohoto neutěšeného stavu:
1.  Pracovní nedisciplinovanost a falešná solidarita většiny družstevníků, neboť hospodaření také 

v roce 1959 skončilo přeplatkem 379 370,12 Kčs.
2.  Nedostatečná organizátorská a řídící činnost funkcionářů.
3.   Nedostatečná organizace prvotní evidence.
4.  Nečinnost revizní komise.

Složky národní fronty
Práce složek se dařila s větším nebo menším úspěchem v jednotlivých složkách. Práce složek závi-

sela na úrovni práce jejich výborů, která nebyla všude stejná. V některých složkách se projevoval úzký 
patriotismus a malé porozumění pro řešení otázek, které prospívají celku.

Dobře pracoval Výbor žen, který vydatně pomáhal MNV při plnění politickovýchovných akcí. 
Naše ženy vydatně pomáhaly JZD, jak v řepě, tak během žní. Za svou práci dostaly odměnu od ONV.

Také Československý červený kříž plnil dobře své poslání ve zdravotnické osvětě. Účast na člen-
ských schůzích nebyla však dostačující, tím se výbor ČSČK zbavoval větší pomoci širšího kolektivu.

Československá požární ochrana přes snahu několika jednotlivců plnit dobře úkoly a získat do 
svých řad mládež, nestačila zajistit všechny akce, vzhledem k vysokému průměrnému věku členstva.

Tělocvičná jednota Sokol splnila dobře své úkoly v rámci II. celostátní spartakiády. Jednota dobře 
zajistila cvičence pro vystoupení v Praze, na hřišti s úspěchem uspořádána za veliké účasti cvičících 
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i diváků okrsková spartakiáda. Nepodařilo se však splnit heslo II. celostátní spartakiády pokračovat 
ve stejně intenzivní činnosti i po spartakiádě. Výbor neseznamoval členstvo s plněním úkolů, scházel 
se sice pravidelně, ale nesvolal za celý rok ani jednou !! členskou schůzi. Tím se prakticky výbor izo-
loval od členstva a nemohl pracovat masově politicky.

V osadě Vrablovec se činnost složek dařila. Vzhledem k místním podmínkám, užšímu seskupení 
osady – mohou složky pracovat intenzivněji a docilují tak větší aktivity členů.

Místní skupina Československého svazu mládeže byla sice počtem malá, protože převážná část 
mladých pracovala v závodech, kde byla také organizována, ale výbor se scházel pravidelně, konaly 
se členské schůze a svazáci navštěvovali Rok stranického školení.

V rámci práce MNV bylo dosaženo velmi dobrých výsledků na úseku poskytování služeb obyvatel-
stvu v místních provozovnách. Plánovaný obrat v hodnotě 750 000 Kčs byl překročen na 1 000 000 
Kčs (o 33 %). Protože místní provozovny velmi dobře pracovaly a byly dobře vedeny, uvažovalo se 
o vybudování vyššího stupně hospodaření tj. Komunálních služeb.

Práce samotného Místního národního výboru se dařila. MNV náležitě uplatňoval zvýšenou pra-
vomoc jak v plénu, radě, tak i v příslušných komisích MNV. Byl získán široký aktiv spolupracovníků 
v komisích a poslanci národního výboru spolehlivě plnili úkoly vyplývající z jejich funkce. Bylo dů-
sledně dbáno na dodržování socialistické zákonnosti. S prováděním nové územní reorganizace byl 
MNV posílen novým tajemníkem Dr. Josefem Růžičkou.

Péčí MNV došlo k výstavbě vodovodu v úseku u f inských domků a Lipové cesty. Vydatně pomáha-
li občané. Lipová cesta byla upravena v pěknou vozovku, mimo ní upraveny další cesty. Prováděna 
kanalizace, připravována úprava chodníků, veřejného osvětlení, další kanalizace a výstavba nové 
osmiletky. Na základech domu čp. 81 plánována výstavba zdravotnického střediska.

Dům čp. 81 je restaurace u kostela, dříve hospoda U Pchálka.

V čele všeho dění stála vesnická organizace KSČ, která řídila práci složek Národní fronty, Národ-
ního výboru a pomáhala při konsolidaci JZD.

Březen 1961 Bedřich Pytlík, kronikář
Školská a kult. komise schvaluje zápis 7. 4. 1961 Osvald Mušálek, Božena Havlová

Poslední větu kroniky za rok 1960 o vedoucí úloze KSČ dopsal kronikář dodatečně (jiný in-
koust), asi podle připomínky schvalovatelů ze školské a kulturní komise.

AV.

Informace a oznámení
Jubilanti – září 2015

Hilda Perutková  92 let 
Štěpánka Stanjeková  91 let
Marie Tichá   90 let
Lucie Hrušková  85 let

Všem jubilantkám srdečně blahopřejeme!
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Vítání občánků
Vážení rodiče,

v sobotu 17. října 2015 se uskuteční vítání dětí. 

Přihlásit se můžete, pokud se Vaše dítě narodilo během posledního 
roku a od narození má stále trvalý pobyt v Ludgeřovicích. Stačí, když 
se jeden z rodičů dostaví se svým občanským průkazem a rodným 
listem dítěte na Obecní úřad v Ludgeřovicích do kanceláře č. 10 
v 1. poschodí. 

Uzávěrka přihlášek na podzimní vítání je ve středu 7. října 2015.
Lenka Jurečková, úsek správních činností

Elektronické karty v mHD – novinky od 1. listopadu 2015
K 1. listopadu 2015 bude ve vozidlech MHD v Ostravě spuštěn nový elektronický od-

bavovací systém pro držitele čipových ekaret ODISka. Nadále budou cestujícím k dispozici 
i původní (červené) označovače na papírové jízdenky. 

Čipové ekarty ODISka jsou v rámci MHD Ostrava využívány už řadu let. Dosud slou-
žily pouze jako elektronické dlouhodobé časové jízdenky (tzv. měsíčníky). Jejich využití se 
listopadem nijak nemění. Uživatelům však přibude možnost si na terminálech ve vozidlech 
MHD zkontrolovat platnost své jízdenky a případně nahrát na svou ekartu ODISka kupon 
zakoupený v eshopu. 
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Novinkou pro všechny držitele ekarty ODISka je tzv. elektronická peněženka, která for-
mou kreditu na kartě slouží k nákupu jednotlivých jízdenek. To ocení zejména nepravidelní 
uživatelé MHD. Kredit peněženky bude možné dobít prostřednictvím eshopů vydavatelů 
ekaret ODISka (ekarta.dpo.cz), na prodejních místech dlouhodobých časových jízdenek 
a ve vozidlech vybraných dopravců ODIS. Minimální vklad činí 100 Kč. 

Z elektronické peněženky si mohou cestující pořídit nepřestupní jízdenku za 14 Kč 
s možností jízdy do 10 minut, podmínkou je přiložení ekarty ODISka k terminálu při ná-
stupu i výstupu, nebo přestupní jízdenku za 20 Kč s možností delší jízdy a s přestupováním 
v rámci prvních 30 minut, podmínkou je přiložení k terminálu při každém nástupu do 
vozidla. Podrobné informace jsou zveřejněny na stránkách www.dpo.cz

Nové terminály jsou technicky připraveny k nákupu jízdenky prostřednictvím bezkon-
taktních platebních karet. Spuštění této zajímavé možnosti platby je stanoveno na rok 2016. 
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Sport
První utkání ludgeřovických fotbalistů

22. srpna se na domácím hřišti hrálo první utkání ludgeřovických fotbalistů v I. B tří-
dě v novém ročníku soutěže. Soupeřem bylo mužstvo FC Vřesina. První čtvrthodinu utkání 
to s ludgeřovickými nevypadalo dobře. Hrálo se většinou nebezpečně před domácí brankou 
a soupeř dal gól. Hra se pak zcela obrátila. Domácí útočili a soupeř se do konce utkání větši-
nou jen bránil. Ludgeřovice vyhrály 4:1. Utkání sledovalo více než 200 spokojených diváků.

Ludgeřovičtí fotbalisté začali nový ročník v I. B třidě velmi úspěšně. Ke konci srpna měli 
odehrány 3 soutěžní utkání, všechna vyhráli.
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Úspěch nejmladších fotbalistů – 
benjamínků

Benjamínci TJ Ludgeřovice vyhráli ostrav-
skou městskou soutěž mladších žáků v soutěž-
ním ročníku 2014/15. Fotbalová asociace České 
republiky spolu s Městským fotbalovým svazem 
Ostrava jim udělila pohár a diplom. Fotbalový 
oddíl TJ Ludgeřovice jim tato ocenění slavnostně 
předal 6. 9. 2015. Před zahájením mistrovského 
utkání mužů TJ Ludgeřovice v krajské soutěži I. 
B benjamínci nastoupili na plochu hřiště spolu 
s trenérem Markem Körnerem a s jeho asisten-
ty Karlem Kubou, Miroslavem Bártou a Petrem 
Rozehnalem. Předseda fotbalového oddílu Jiří 
Vjačka spolu s členem výboru FO Pavlem Ši-
míčkem jim ocenění předali. Pohár a diplom 
převzala za velkého potlesku diváků kapitánka 
družstva (v kategorii benjamínků hrají chlapci 
a děvčata společně). Je to po řadě hubených let 
hezký úspěch ludgeřovického fotbalu.

AV.
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Poděkování
touto cestou děkuji všem pracovníkům Domova sv. mikuláše v Ludgeřovicích za 
vzornou péči, kterou věnovali p. Vladimíru Greiplovi. Především v posledním roce 
to bylo pro všechny velice náročné. 
Poděkování patří rovněž Pohřební službě Breuer za zajištění pohřbu p. Greipla.
Ještě jednou všem velký dík.

Za rodinu neteř Jarmila Veselá 

50. mVC Bohumína
12. září patřilo již tradiční soutěži a to 50. ročníku vel-

ké ceny Bohumína. V mezinárodní soutěži za účasti bor-
ců z Litvy, Maďarska, Slovenska a České republiky se naši 
vůbec neztratili a podali pěkné výkony na hranici svých 
osobních rekordů.

Ludgeřovické vzpírání  reprezentovali starší žáci Ond-
řej Tchurz a Matěj Madlé.

Největší výkon podal Ondřej Tchurz (75 kg trh + 89 
kg nadhoz) tj. 226,46 Sinc. bodů. Ondřej v konkurenci 19 
starších žáků skončil na výborném 6. místě. Druhý ludge-
řovický vzpěrač Matěj Madlé (53 kg trh + 70 kg nadhoz) 
tj. 165,22 Sinc. bodů skončil na 14. místě.

Tyto závody byly pro nás kontrolními testy před ná-
sledujícím kláním kola ligy, pořádaném v Havířově 19. 9. 
2015. Klukům blahopřejeme a držíme palce do dalších 
závodů.

trenér Oldřich TchurzOndřej Tchurz – 6. místo
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ObECní úŘAD LUDGEŘOVICE
800 101 087 – bezplatně

Starosta obce:   starosta@ludgerovice.cz 553 876 010 

Tajemník:   tajemnik@ludgerovice.cz 553 876 022
Sekretariát starosty a tajemníka: sekretariat@ludgerovice.cz 553 876 011

Stavební úřad  – vedoucí: stavebni@ludgerovice.cz 553 876 015
 – referenti:  553 876 016

Matrika:   matrika@ludgerovice.cz 553 876 012
Ohlašovna:   ohlasovna@ludgerovice.cz 553 876 013

Finanční úsek – vedoucí: vfu@ludgerovice.cz 553 876 019
Pokladna:   pokladna@ludgerovice.cz 553 876 020
Hřbitovnictví:  financni@ludgerovice.cz 553 876 021

Životní prostředí – vedoucí: olsak@ludgerovice.cz 553 876 024  
  – referent: matouskova@ludgerovice.cz 553 876 014

Knihovna:   knihovna@ludgerovice.cz 553 876 017

Půjčovní doba:
Pondělí: 8:00 – 12:00 12:30 – 18:00
Úterý: 8:00 – 12:00 12:30 – 15:00
Středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00

Technické služby Ludgeřovice
  – jednatel: balgar@tsludgerovice.cz 597 582 770
    602 750 081
  – ekonom: mikulasova@tsludgerovice.cz 597 582 771
    608 267 551

www.ludgerovice.cz
urad@ludgerovice.cz 
tel.: 595 052 578
fax: 595 052 278

úřední hodiny:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 12:30 – 17:00
Pokladna:
Pondělí a středa: 8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Čtvrtek: 8:00 – 12:00



Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje inzeráty. 

A. Vjačka 
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